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Doelmatigheidsanalyse beschermingsinstrumentarium  -  Voortgang onderzoek

In het kader van de doelmatigheidsanalyse van het beschermingsinstrumentarium werd 
een eerste deelrapport ‘De geschiedenis van het beschermen 1931-2016’ opgeleverd in 
mei 2017. Het rapport vormt ook het inhoudelijk kader voor de evaluatie van de 
verschillende deelpakketten. In het rapport worden enkele beleidsaanbevelingen gedaan 
voor een aanpassing van het instrumentarium. Bepaalde elementen zijn intussen 
meegenomen in de evaluatie en bijsturing van het decreet naar aanleiding van de ex-
postevaluatie.

In de volgende fases van dit onderzoeksproject wordt enerzijds de effectiviteit van het 
globale beschermingsbeleid verder onderzocht en worden anderzijds de individuele 
beschermingsbesluiten in thematische deelpakketten verder onder de loep genomen. De 
eerste thematische deelpakketten die worden opgeleverd, zijn ‘gevels en bedaking’, 
‘archeologische sites’ en ‘bouwkundige gehelen’.

1. Wat is de stand van zaken van de verschillende vervolgstappen en deelrapporten in 
het kader van de doelmatigheidsanalyse? 

2. Op welke termijn zullen de deelrapporten ‘gevels en bedaking’, ‘archeologische sites’ 
en ‘bouwkundige gehelen’ gefinaliseerd worden? Welke acties zullen voortvloeien uit 
deze rapporten?

3. Een bijkomende problematiek betreft de opname van cultuurgoederen in het 
beschermingsbesluit. 

Welke initiatieven worden hier genomen en welke timing stelt de minister hier 
voorop?
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1-2. Zowel het deelonderzoek “de bescherming als monument van gevels en bedakingen” 
als het deelonderzoek “de bescherming van archeologische sites” zit in een laatste 
fase. Het onderzoek is uitgevoerd, analyses zijn gemaakt, conclusies geformuleerd. 
Het rapport moet nu gevalideerd worden en beleidsaanbevelingen geformuleerd. 
Beide onderzoeksrapporten zullen in het derde kwartaal afgewerkt worden en voor 
het einde van het jaar gepubliceerd op de website van het agentschap.
Het onderzoek naar de bescherming van ‘bouwkundige gehelen’ is opgestart. Het 
agentschap werkt het onderzoeksproject verder concreet uit tegen het einde van 
het jaar, conform de vooropgestelde timing. De analyse van de bouwkundige 
gehelen wordt in 2019 uitgevoerd.  De rapporten zullen beleidsaanbevelingen 
bevatten.. 

3.  Het agentschap stelde een richtlijn op over cultuurgoederen zodat eigenaars, 
beheerders, studiebureaus en restauratiebedrijven kunnen achterhalen of een 
roerend goed als cultuurgoed aangemerkt moet worden en dus deel uitmaakt van 
de bescherming als monument. Deze richtlijn is eind 2015 gepubliceerd. Ze wordt 
in hoofdzaak gebruikt bij het opstellen van beheersplannen zodat duidelijkheid 
verschaft kan worden over het al of niet inbegrepen zijn van de roerende goederen 
in de bescherming. Het Onroerenderfgoeddecreet is op 15/07/2016 gewijzigd zodat 
cultuurgoederen – mits akkoord van de eigenaars –met een eenvoudige procedure 
toegevoegd kunnen worden aan een beschermingsbesluit. Tot op vandaag is er nog 
geen dergelijke procedure doorlopen en vangen de beheersplannen de problematiek 
van de cultuurgoederen goed op. 


